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خبر

شناسایی منابع آلاینده خاک 
در مناطق ٢٢ گانه تهران

رئیس اداره پایش اداره کل محیط زیست و توسعه پایدار 
بدون داشتن خاک سالم،  اینکه  بیان  با  تهران  شهرداری 
حیات و زندگی روی زمین امکان پذیر نخواهد بود، گفت: 
بنابراین  می شود  حاصل  زمین  از  انسان  غذای  ۹۵درصد 
برنامه ریزی برای برخورداری از خاکی سالم و تولید کننده 

لازمه بقای انسان است.
به گزارش »دنیای هوادار«، غلامرضا پدیدار با اشاره به روز 
جهانی خاک و با یادآوری اینکه خاک یکی از منابع مهم 
و ارزشمند طبیعت است و یک پالاینده طبیعت محسوب 
می شود، گفت: خاک علاوه بر آنکه تأمین کننده مواد غذایی 
خواص  حاصل  که  دارد  تصفیه کنندگی  خاصیت  است، 
فیزیکی )عمل نفوذ آب از منافذ(، شیمیایی) جذب سطحی 
و تبخیر( و خواص زیستی )تجزیه و فساد مواد آلی( آن 
است . وی خاطرنشان کرد: ورود انواع مواد و آلاینده های 
به درون خاک  انسانی و صنعتی  از فعالیت های  حاصل 
از جمله مشتقات نفتی، فلزات سنگین و مواد آلی سبب 
تغییر کیفیت آن شده است و همین مسئله باعث خارج 
شدن خاک از حالت طبیعی خود و در نتیجه آلودگی آن 
می شود. رئیس اداره پایش، مدیریت منابع و شاخص های 
محیط زیست ادامه داد: لذا به منظور حفاظت از خاک در 
شهر تهران، اداره کل محیط زیست و توسعه پایدار اقدام به 
شناسایی و پایش منابع آلاینده خاک و تهیه اطلس آلودگی 
مناطق ۲۲گانه کرده است. پدیدار در پابان اظهار کرد: در این 
راستا تعداد ۶۱۳نقطه آلاینده خاک در سطح مناطق ۲۲گانه 
شناسایی شد و ۳۳۸نقطه نیز از نظر آلودگی عناصر سنگین 
و شاخص های فیزیکی و شیمیایی خاک مورد اندازه گیری 

قرار گرفت.

احتمال دسترسی به واکسن 
واکسن ایرانی کرونا تا تیرماه

و عضو  ایرانی  کرونای  واکسن  تولید  پروژه  اصلی  محقق 
کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به جزئیات 
روند تولید واکسن کرونای ایرانی که به تازگی مجوز سازمان 
غذا و دارو و کمیته اخلاق را برای ورود به فاز مطالعات 
انسانی دریافت کرده است، گفت: اگر نتایج مطالعات انسانی 
این واکسن هم مانند فاز حیوانی آن خوب و موفقیت آمیز 

باشد، امیدواریم تا اواخر تیر ماه به تولید برسد.
به گزارش »دنیای هوادار«، دکتر مینو محرز درباره جزئیات 
اخیراً مجوز  که  ایرانی  کرونای  واکسن  اولین  تولید  روند 
وزارت  پژوهش  در  اخلاق  کمیته  و  دارو  و  غذا  سازمان 
بهداشت را برای آغاز مطالعات انسانی دریافت کرده است، 
ویروس  درواقع  شده،  تولید  که  کرونایی  واکسن  گفت: 
در  که  است  واکسن هایی  مانند  که  است  شده  ضعیف 
کشورهایی مانند چین و روسیه ساخته شده است. محرز 
مطالعاتی،  فاز  در  واکسن  تزریق  داوطلبان  شرایط  درباره 
گفت: داوطلبان باید بین ۱۸ تا ۵۰سال بوده، سالم باشند، 
بیماری خاصی نداشته باشند، قبلا به کرونا مبتلا نشده 
باشند و تست کووید۱۹ آن ها هم منفی باشد. وی درباره 
زمان احتمالی تولید انبوه و دسترسی به این واکسن، گفت: 
اگر خیلی خوشبینانه فکر کنیم، در سال جدید و اواخر بهار 
می توانیم این واکسن را داشته باشیم. واکسن های کرونایی 
هم که در دنیا آماده شده تا بخواهد به دست ما برسد، 
زودتر از تیر ماه نخواهد بود. ان شالله واکسن خومان هم تا 
همان زمان یعنی تا تیر ماه نتیجه خواهد داد. محرز با بیان 
اینکه اگر نتایج مطالعات انسانی این واکسن هم مانند فاز 
حیوانی آن خوب و موفقیت آمیز باشد، امیدواریم تا تیر ماه 
به تولید برسد، گفت: اگر واکسن ایمن و موثر باشد، باید 
مجددا از سازمان غذا و دارو مجوز دریافت کند و بعد از آن 

می تواند وارد فاز تولید شود.

پایتخت

کرونا در ایران

شرایط اقتصادی حاکم در جامعه در حالی روند هرروزۀ 
سخت تر شدن را طی می کند که موارد جامع و هدفمندی 
که در هر بازه زمانی برای افراد جامعه از اهمیت ویژه ای 
برخوردار بوده، جریان کاهشی در پی گرفته و به دنبال 
روزنه ای برای جایگزینی در خصوص یکسری موارد اصولی 

در جامعه است.
یکی از اهداف نشانه دار در این زمینه که طی سالیان 
در  فرهنگی  اقتصادی-  حاکم  شرایط  فراخور  گذشته، 
بستری جدا از هویت ابتدایی تغییر شکل داده، اهمیت 
که  است  خانواده ها  در  جمعیت  افزایش  و  فرزندآوری 
به شدت در حال کمرنگ شدن در سیر نزولی است و در 
این میان، سیاستگذاری های مشخص در حالی نشانک 
حاشیه ای را هدف قرارداده که هیچ گونه انتظاری برای 

جبران در این مجرا دیده نمی شود.
برمبنای  خبری  گذشته  هفته  حالی  در  میان،  این  در 
پرداخت تسهیلات به فرزند سوم در پایگاه های خبری 
بارگذاری شد که در این راستا با توجه به لایحه بودجه۱۴۰۰ 
به مباحث فرزندآوری به گفتۀ معصومه ابتکار در تبصره 
۱۶ بند »ه« این لایحه در جهت »حمایت از فرزند آوری؛ 
بانک مرکزی مکلف شده تا ۷۰میلیون تومان وام ودیعه 
مسکن با بازپرداخت ۲۰ساله برای خانوارهای فاقد مسکن 
که صاحب فرزند سوم در سال های ۹۹ و یا ۱۴۰۰ شده و 
یا می شوند، قرار دهد« که این امر با در نظرگرفتن شرایط 

حاضر و ساختار موجود، نمی تواند گسترۀ فراشمولی از 
افراد را در بر بگیرد و بتوان به آینده  ای پرجمعیت امیدوار 
برای  ابتدایی  وهلۀ  در  وام  این  پرداخت  که  چرا  بود، 
خانوارهای فاقد مسکن در نظر گرفته شده که در مرتبۀ 
دوم دریافت  آن مشروط به ورود فرزند سوم به خانواده 
است و جامعه ای را در نظر داشته باشید که مجرای تجردِ 
جوانان به سختی در مسیر تأهل تغییر مسیر می دهد و 
حال آنکه خانواده ای با داشتن دو فرزند و بدون مسکن، 
برای دریافت وام 70میلیونی، تصمیم براین مهم داشته 
باشد که فرزند سوم را وارد زندگی کند؛ اندیشه ای دور از 
واقعیت و باور امروزی است که به وضوح می توان بیان 
کرد اگر دغدغه جمعیت، تمرکز و هدف دولت در راستای 
ترغیب خانواده ها برای فرزندآوری باشد، مطرح نمودنِ 
فرزند سوم، گزینه ای است که افرادِ حداقلی در این مسیر 
را پوشش خواهد داد و نمی توان با قراردادن یک وام با 
چند زیرمجموعه و اما و اگر، جمعیت کاهشی را در روند 

صعودی قرارداد.
افراد کثیری در این مسیر وجود دارند که با وجود ساختار 
فرزندآوری  یا  و  تأهل  برای  اقتصادی همچنان  موجودِ 
در تعلل قرار دارند چه بسا که با وجود فقدان مسکن و 
دوفرزند، بخواهند برای گزینه سوم در برابر یک وام، تغییر 

جدیدی را در پیش داشته باشند!
در نظر داشتن چارت هدفمند برای افزایش جمعیت و 
روند صعودی در این مسیر، نیازمند طرح های تشویقی 
و اصولی در این زمینه است که ترغیب حداکثری را در 
پی داشته باشد و بتوان برای 30 سال آینده که ایران جزو 
پنج کشور سالمند جهان خواهد بود، روند فرزندآوری را در 
مدار صعودی تغییر مسیر داد که با بررسیِ آمار و ارقام 
موجود، گفته می شود که اگر روند کاهش جمعیت ادامه 
یابد در 30 سال آینده ایران جزو پنج کشور سالمند جهان 
خواهد بود و پیش بینی های صورت گرفته، حکایت از این 

دارد که طی ۱۰سال آينده به ازای هر۱۰خانوار ۷سالمند 
بالاي ۶۰سال در كشور خواهيم داشت و سهم جمعیت 
به  درسال2013،  جمعیت  کل  25درصد  از  ایران  جوان 
14درصد درسال2050 کاهش خواهد یافت که این موضوع، 
هشداری برای بروز پدیده سالمندی در کشور است که به 
تبع آن، از پیرشدن هرم سنی جمعیت کشور خبر می دهد 
که در قریب به اکثریتِ مقالات و تحلیلِ جامعه شناسان، 

از آن به عنوانِ »بحران جمعيت« یاد می کنند.
و با توجه به موارد موجود و پیش بینی های مشخص 
سیاست گذاران   زمینه،  این  در  خطر  و  بحران  اعلام  و 
ضرورت دارد به منظور جلوگیری  از استمرار کاهش باروری  
و گرفتارآمدن در تله  جمعیتی، سیاست های مناسب و 
بگیرند؛  در پیش  با شرایط ساختاری جامعه   متناسب 
سیاست هایی که بتواند پوشش حداکثری را در برداشته 
باشد و تکان قابل توجهی در آمار و اعداد جمعیتی وارد 

کند.
باید منتظر بود و دید در این مسیر و با توجه به نشانگرِ 
هرم جمعیتی کشور به سمت سالخوردگی، چه موارد و 
راهکارهای کاربردی از سوی مسئولان ذی ربط، اتخاذ و 
اجرایی خواهد شد تا بتوان به فرزندآوری های دوم و سوم 

امیدوار بود.

خبر اول

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

طرح  های تشویقیِ دولت که عدم ترغیب دارد!

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید بهنام علی مرادی  را گرامی می دارد

رئیس فراکسیون کارگری مجلس شورای اسلامی گفت: 
در حال رایزنی با شورای عالی حقوق و دستمزد هستیم 
تا جلسه این شورا به منظور افزایش دوباره حقوق کارگران 

در سال ۹۹، با تشکیل فوری جلسات آن، محقق شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی بابایی کارنامی- رئیس 
فراکسیون کارگری مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
میزان افزایش حقوق کارگران در سال جاری، اظهار کرد: 
حقوق  و دستمزد کارگران در سال جاری با دخالت های 
دولت، عادلانه افزایش پیدا نکرد، به طوری که امروز 
شاهد فاصله حقوق و دستمزد کارگران با مخارج شان 
هستیم. وی افزود: امسال در بودجه مقرر شده حقوق 
اما نکته قابل  یابد،  افزایش  کارکنان دولت 25درصد 
توجه این است که میزان افزایش حقوق کارگران عموماً 
5درصد از حقوق کارمندان دولت بیشتر بوده است، اما 

نکته قابل تأمل دیگر این است که به دلیل بالاتر بودن 
افزایش  پایه های حقوق و دستمزد کارمندان دولت، 
25درصدی به مراتب منجر به دریافتی بیشترِ آنها نسبت 
به کارگران با پایه های سنواتی پایین تر، ولو با افزایش 
40درصدی می شود که این نقیصه را نیز باید برطرف 
کنیم. رئیس فراکسیون کارگری مجلس با بیان اینکه 
در سال آینده نیز به طور طبیعی و آنچه که همواره 
حقوق کارگران 5 درصد بیشتر از حقوق کارمندان افزایش 
30درصد  آینده،  سال  در  کارگران  حقوق  باید  یافته، 
افزایش یابد، گفت: ما در فراکسیون کارگری و حتی 
کمیسیون اجتماعی مجلس به دنبال تحقق این امر 
هستیم. بابایی کارنامی با اشاره به بخشی از اقدامات 
فراکسیون کارگری مجلس برای کم کردن فاصله حقوق 
و دستمزد کارگران با نرخ تورم در سال جاری، گفت: 
یکی دیگر از اقداماتی که در فراکسیون کارگری مجلس 
انجام دادیم و در حال پیگیری آن نیز هستیم، این 
است که چاره ای اساسی برای پُر کردن شکاف تورمی و 
میزان درآمد کارگران در سال جاری بیندیشیم، به طوری 
که در همین راستا، در حال رایزنی با دولت و شورای 
عالی حقوق و دستمزد هستیم تا جلسه این شورا به 
منظور افزایش دوباره حقوق کارگران از ابتدای نیمه 
دوم سال99، با تشکیل فوری جلسات آن، محقق شود. 
وی تصریح کرد: در هفته جاری قرار است جلسه ای در 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره تعیین میزان 
افزایش حقوق کارگران در سال آینده تشکیل شود که 

بنده نیز در آن حضور دارم، حتما به طور جدی پیگیر 
موضوع تشکیل جلسه شورای عالی حقوق و دستمزد به 
صورت فوری برای افزایش مجدد حقوق کارگران تا پیش 
از پایان سال99 و از ابتدای نیمه دوم امسال خواهم 
بود، البته این مسئله دغدغه جدی نمایندگان مجلس 
و همین طور اعضای فراکسیون کارگری است که باید 
پیگیری و محقق شود. سخنگوی کمیسیون اجتماعی 
مجلس اضافه کرد: طی روزهای اخیر نیز ملاقاتی با آقای 
شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی داشتم و 
از وی نیز درخواست کردم جلسه ای فوری برای بررسی 
میزان افزایش حقوق کارگران در سال جاری از ابتدای 
مهرماه تشکیل شود تا در این جلسه به دغدغه جدی 
جامعه کارگری رسیدگی شود. بابایی کارنامی تأکید کرد: 
کارگران و تشکل های کارگری توقع زیاد و خارج از عُرفی 
برای افزایش مجدد حقوق شان ندارند، آنها فقط خواهان 
اجابت مطالبات به حق  قانونی شان طبق ماده41 قانون 
کار، به منظور افزایش حقوق و دستمزدشان طبق نرخ 
تورم موجود در جامعه هستند و ما نیز در فراکسیون 
کارگری مجلس به طور جدی به دنبال استیفای این 
حق کارگران هستیم. رئیس فراکسیون کارگری مجلس 
در پایان خاطرنشان کرد: ما در کمیسیون اجتماعی و 
فراکسیون کارگری مجلس شورای اسلامی در جهت 
تأمین مطالبات کارگران خواستار این هستیم که جلسه 
حقوق  افزایش  برای  دستمزد  و  حقوق  عالی  شورای 

کارگران تا پیش از پایان سال جاری تشکیل شود.

بابایی: حقوق کارگران با دخالت دولت، عادلانه افرایش پیدا نکرد
تامین  اجتماعی

الهام آمرکاشی

  دبیر تحریریه
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جامعه

شناسایی ۳۷۰هزار سفیر سلامت 
در اصفهان

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با اشاره به 
شناسایی ۳۷۰هزار سفیر سلامت در استان اصفهان، گفت: 
سفیران سلامت آموزش های لازم را برای زندگی سالم فرا 
می گیرند و به عنوان سفیر به اعضای خانواده خود انتقال 

می دهند و در واقع چشم بیدار سلامت در خانواده هستند.
دکتر کمال حیدری اظهار کرد: جبهه مشارکت های مردمی 
برای پیشبرد برنامه ها یکی از جلوه های موفقیت هر سازمان و 
اداره است، به ویژه اگر در دوران بحران و شیوع بیماری هایی 

همچون شرایط فعلی باشد.
وی با اشاره به اینکه با شکل گیری سیستم مراقبت های 
اولیه بهداشتی بعد از انقلاب اسلامی، استفاده از ظرفیت و 
مشارکت داوطلبان جزو اصول اساسی برنامه ها تعیین شد که 
به آن جبهه مشارکت مردمی می گوییم، افزود: فعالیت رابطان 
سلامت یکی از اقدامات اساسی و موفق ترین طرح های نظام 

بهداشتی کشور پیش از بحران کرونا بود.
رئیس مرکز بهداشت استان اصفهان با بیان اینکه در حال 
حاضر ۳۷۰هزار سفیر سلامت در استان اصفهان داریم، گفت: 
سفیران سلامت آموزش های لازم را برای زندگی سالم می بینند 
و به عنوان سفیر به اعضای خانواده خود انتقال می دهند و در 

واقع چشم بیدار سلامت در خانواده هستند.
وی حضور نیروهای مردمی بسیج در بحران کرونا را یادآور 
شد و گفت: نیروهای بسیج در موج اول نقش آفرینی کرده 
و در شناسایی و غربالگری تلفنی بیماران به یاری ما آمدند. 
در حال حاضر نیز این نیروهای مردمی در قالب طرح شهید 
سلیمانی وارد میدان شده و با رفتن درب منازل شهروندان در 
زمینه آموزش، غربالگری، شناسایی بیماران و نظارت بر اجرای 
پروتکل ها کمک می کنند تا بتوانیم برای مدیریت کرونا یک 

قدم اساسی برداریم.
حیدری، با قدردانی از نقش آفرینی داوطلبان و افرادی که در 
عرصه های مختلف خود را وقف خدمت به مردم کرده اند، 
افزود: حافظان سلامت با مراجعه به درب منازل شهروندان 
برچسبی می زنند تا به نزدیک ترین مرکز بهداشت منطقه خود 
بروند و از هر خانه ای یک نفر به عنوان سفیر سلامت آموزش 

های لازم را برای خود و خانواده اش دریافت کند.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان ابراز امیدواری 
کرد که در این حرکت گسترده بتوان تعداد افراد بیشتری را 
به عنوان سفیر سلامت جذب کرد، خاطرنشان کرد: از طریق 
سفیران سلامت می توانیم آموزش های لازم را به اعضای 
خانواده بدهیم. در این میان بیشترین کسی که انتظار داریم به 
عنوان سفیر سلامت خانواده تعیین شود مادر خانواده است که 
محور و ستون سلامت خانواده است و اگر شیوه زندگی سالم را 
به مادر انتقال دهیم می تواند خانواده ای سالم به ارمغان آورد.

افزایش شمار مبتلایان کرونا
 در مازندران

پنج شهر مازندران در وضعیت قرمز به سر می برد و مابقی نارنجی 
هستند،هنوز محدودیت های کرونایی در شهرها برقرار بوده اما 
شمار مبتلایان به کووی ۱۹ در این استان به ۹۴۴ نفر رسیده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی دانشگاه 
علوم پزشکی مازندران، سیدعباس موسوی- رئیس این دانشگاه 
روزگذشته، اعلام کرد: ظرف ۲۴ساعت گذشته تعداد ۸۸بیمار 
مشکوک به کرونا بر اساس تشخیص بالینی در بیمارستان 
های تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی مازندران در سطح 
استان بستری شدند.وی افزود: ظرف همین مدت تعداد ۵۹نفر 
از افراد مشکوک بستری شده ، از بیمارستان ها مرخص شدند و  

تکمیل روند درمانی خود را در منزل ادامه خواهند داد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با بیان اینکه هم اکنون 
۷۸۰نفر بیمار مشکوک به ویروس کرونا با علائم تنفسی 
مشکوک به کرونا بر اساس تشخیص بالینی در این مراکز 
بستری هستند، تصریح کرد: از این تعداد ۱۶۹نفر با علائم حاد 

تنفسی در بخش های مراقبت ویژه بستری هستند.

استان  ها

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »احمدرضا دالوند« 
- نویسنده، منتقد، پژوهشگر و طراح گرافیک - را گرامی می دارد

»البرز« چه خبر؟

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با بیان 
اینکه فرسودگی و آسیب دیدگی آثار تاریخی رویداد 
جدیدی در جهان و ایران نیست، گفت: اقدام فوری 
برای حفاظت و مرمت پل تاریخی خاتون کرج انجام 

می شود.
مونسان  اصغر  علی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
روزگذشته به همراه عزیزاله شهبازی- استاندار البرز، از 
پل تاریخی خاتون به طول ۶۱متر و عرض هفت متر 
واقع در شرق کلانشهر کرج بازدید و دستور لازم برای 

حفاظت و مرمت از این اثر تاریخی صادر کرد.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در 
افزود:  با خبرنگاران  وگو  در گفت  بازدید  این  حاشیه 
اکنون ۳۴هزار اثر تاریخی ثبت شده ملی در کشور داریم 
که باید از آن ها حفاظت شود؛ ابنیه های تاریخی هستند 

که از ۴۰۰سال تا ۲هزار سال قدمت دارند.
وی با اشاره به ریزش بخشی از سقف پل تاریخی خاتون 
کرج بیان کرد: این گونه حوادث در تمام دنیا برای آثار 

تاریخی وجود دارد اما متأسفانه برخی خبرگزاری های 
داخلی با وجود اینکه رسیدگی خوبی برای حفاظت از 
تاریخی خاتون شده بود در گزارش های خود از عبارت 

»تخریب« استفاده کردند.
مونسان با اشاره به اینکه تنها بخشی از سقف پل خاتون 
ریزش کرده، افزود: قرار است برای حفاظت از این پل به 
سرعت اقدامات فوری زیرباران صورت بگیرد و به محض 
اینکه بارش ها قطع شود عملیات اصلی مرمت انجام 
خواهد شد ضمن آنکه باید وزن سقف پل را کاهش 

دهیم تا عمر آن را بیشتر شود.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اظهار 
کرد: مرمت بخشی از بناهای تاریخی کشور در حال اجرا 
است که البته حوادثی مانند آنچه برای پل خاتون کرج 

رخ داده، وجود دارد.
وی بودجه وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی برای مرمت آثار تاریخی اندک توصیف کرد و 
با  تاریخی  اثر  از ۳۴هزار  حفاظت  و  نگهداری  گفت: 

رقمی بین ۱۸۰میلیارد تومان تا ۲۰۰میلیارد تومان کار 
دشواری است که کارکنان میراث فرهنگی آن را با عشق 

به سرزمین خود انجام می دهند.
مونسان در بخش دیگری از سخنانش بیان کرد: البرز 
به واسطه ظرفیت های صنایع دستی یکی از قطب 
های تولیدی کشور در این بخش است که کارهای 
خوبی انجام شده ضمن آنکه این استان از میراث 
فرهنگی و ابنیه تاریخی بسیار قوی برخوردار است، 
عبور  محل  اینکه  وجود  با  گردشگری  حوزه  در  اما 
دارد.  کمتری  نسبت  به  امکانات  است،  گردشگران 
طبیعی  جاذبه های  لحاظ  به  البرز  کرد:  بیان  وی 
دارای جلوه ها و فضاهای زیبایی است که در رونق 

گردشگری تأثیرگذار است.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: 
در دولت دوازدهم تلاش ها برای است تا کمک های 
استان  گردشگری  ساخت های  زیر  تقویت  برای  لازم 
البرز انجام شود. وی با اشاره به بازدید خود از هتل 
از  این طرح   : البرز گفت  اقدام  در دست  پنج ستاره 
گردشگران  به  برای خدمات رسانی  ظرفیت های خوب 

محسوب می شود.
مونسان بیان کرد: تعداد زیادی طرح بوم گردی در البرز 

اجرا شده که توسعه آن ها در دست اقدام است.
و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر  است؛  ذکر  قابل 
صنایع دستی روزگذشته با هدف بررسی علت اصلی 
ریزش بخشی از سقف پل تاریخی خاتون کرج و بازدید 
از چند طرح گردشگری و بنای تاریخی به البرز سفر کرد.

»مونسان« در البرز: 

اقدام فوری برای حفاظت از پل تاریخی کرج انجام می شود

استاندار البرز گفت: البرز می تواند در بحث گردشگری هم 
مثل صنعت، فناوری و... مولد باشد و امیدوارم در آینده 
نه چندان دور در اقتصاد ملی و تولید ناخالص داخلی 

نقش اساسی داشته باشد.
به گزارش »دنیای هوادار«، عزیزاله شهبازی روز گذشته- 
۱۶آذرماه در بازدید از نمایشگاه صنایع دستی البرز که با 
حضور وزیر میراث فرهنگی انجام شد، در جمع خبرنگاران 
گفت: البرز امروز میزبان وزیر میراث فرهنگی بود. در این 
بازدید علاوه بر بررسی پتانسیل های استان، وضعیت پل 
دختر کرج که به دوره صفویه مربوط می شود هم مورد 

داریم  آمادگی  قرار گرفت. در همین خصوص  بررسی 
۵۰۰میلیون تومان از محل اعتبارات استانی در اختیار 

مرمت این پل قرار دهیم.
پنج  هتل  از  بازدیدی  این  بر  علاوه  افزود:  شهبازی 
ستاره البرز صورت گرفت. این هتل که در ابتدای جاده 
چالوس قرار دارد مشکلات فراوانی داشت اما با کمک 
وزیر میراث فرهنگی، تا پایان سال کار هتل به سرانجام 
می رسد. این یکی از اقدامات وزارت میراث فرهنگی برای 

تقویت بنیه گردشگری استان بوده است.
وی با بیان اینکه امیدواریم با ظرفیت هایی که در البرز 

مثل بحث بوم گردی و طبیعت گردی وجود دارد، تقویت 
بنیه گردشگری برخورداری بیشتر روستاها را به دنبال 
داشته باشد، گفت: البرز می تواند در بحث گردشگری هم 
مثل صنعت، فناوری و... مولد باشد و امیدوارم در آینده نه 
چندان دور در اقتصاد ملی و تولید ناخالص داخلی نقش 
اساسی داشته باشد. استاندار البرز با بیان اینکه طبق 
مصوبه دولت، سرمایه گذارانی که قصد سرمایه گذاری در 
حوزه هتل و اقامتگاه دارند از پرداخت عوارض شهرداری 
البرز چهار عرصه دیگر برای  معاف هستند، گفت: در 

ساخت هتل به سرمایه گذاران معرفی شده است.

»استاندار البرز«:

اولین هتل پنج ستاره البرز امسال افتتاح می شود 

دبیر شورای تحول قضائی دادگستری استان البرز از 
راه اندازی سامانه حمایت از زندانیان جرایم غیرعمد 

مالی در این استان خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، حسین اعظمی چهاربرج از 
راه اندازی سامانه حمایت از زندانیان جرایم غیرعمد 
کرد:  اظهار  و  داد  البرز خبر  استان  دادگستری  مالی 
آزادی زندانیان جرایم غیرعمد یکی از دغدغه های قوه 
قضائیه محسوب می شود و در این زمینه اقدامات 

گوناگونی صورت گرفته است.
وی با بیان اینکه برای نخستین بار در کشور سامانه 
توسط  مالی  غیرعمد  جرایم  زندانیان  از  حمایت 
کرد:  تصریح  راه اندازی شد،  البرز  استان  دادگستری 
با این اقدام بستری ایجاد شده است تا محکومان 
مال جرایم غیرعمد به طور مستقیم توسط خیران آزاد 

شوند.

البرز  استان  دادگستری  قضائی  تحول  شورای  دبیر 
خاطرنشان کرد: هرچند در حال حاضر کمک به زندانیان 
از  انجمن حمایت  نیز  و  استان  دیه  از طریق ستاد 
زندانیان نیز به صورت آنلاین انجام می شود اما این 
سامانه امکان شخصی سازی کمک ها را فراهم کرده و 
خیرین می توانند مشخص کنند که به فرد دارای چه 

شرایطی کمک کنند.
وی ادامه داد: زندانی شدن افراد به دلیل بدهکاری آن 
هم در جرایم غیرعمد تبعات بسیار زیان باری برای فرد 
و خانواده وی دارد که با کمک خیرین می توان به رفع 

این معضل کمک شایانی کنند.

هویت زندانیان فاش نمی شود

از  حمایت  سامانه  اینکه  بیان  با  اعظمی چهاربرج 
استان  دادگستری  مالی  غیرعمد  جرایم  زندانیان 

فعال   azadi.qazaalborz.ir اینترنتی  آدرس  به  البرز 
است، گفت: می توانند با مراجعه به سایت یادشده 
بدهکاری،  میزان  از  زندانی  هویت  از  اطلاع  بدون 
از  کوتاهی  شرحی  همچنین  و  زندانی شدن  دلیل 
وضعیت زندگی وی مطلع شوند که کمک شایانی به 

تصمیم گیری خیرین خواهد کرد.
میزان  زندانی،  فرد  جنسیت  اینکه  بیان  با  وی 
پرداخت های صورت گرفته و میزان مبلغ لازم برای آزادی 
زندانی از جمله اطلاعاتی است که توسط این سامانه 
در زمینه انتخاب محکوم علیه به خیرین داده می شود، 
متذکر شد: بعد از انتخاب زندانی و مشخص کردن میزان 
و مبلغ، خیرین به سایت ستاد دیه استان یا انجمن 
وجه،  پرداخت  از  بعد  و  متصل  زندانیان  از  حمایت 
مکاتبات لازم برای آزادی زندانی توسط دبیرخانه شورای 

تحول قضائی انجام خواهد شد.

»دبیر شورای تحول قضائی دادگستری البرز« خبر داد: 

راه اندازی سامانه حمایت از زندانیان جرایم غیرعمد مالی البرز
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شهری

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

کمپین »دوچرخه سوارم«
 در تهران آغاز به کار کرد

کمپین »دوچرخه سوارم« در شهر تهران آغاز به کار کرد تا 
با استفاده از آموزش های ساده، زمینه های فرهنگی لازم 
برای گسترش استفاده از دوچرخه در سفرهای شهری 

را فراهم  کند.
به گزارش »دنیای هوادار«، مردم خیلی از شهرهای بزرگ 
جهان به دلیل ترافیک سنگین، مصرف بالای سوخت 
و انرژی، آلودگی هوا و احترام به طبیعت، دوچرخه را 
جایگزین وسایل نقلیه ای مثل اتومبیل و موتورسیکلت 
برلین و  آمستردام، کپنهاگ،  کرده اند. شهرهایی مثل 
توکیو با ترویج فرهنگ دوچرخه سواری، از ترافیک و 
آلودگی هوا کاسته و قدم بزرگی در راستای بالا بردن 

سلامت شهروندان برداشته اند.
این شهرها با طراحی زیرساخت های شهری مثل ایجاد 
مسیرهای ویژه دوچرخه و پارکینگ و در اختیار گذاشتن 
برای  لازم  امکانات  اجاره ای،  و  اشتراکی  دوچرخه های 
آسایش و ایمنی بیشتر دوچرخه سواران را فراهم کرده اند؛ 
به شکلی که دوچرخه سواری بخشی از زندگی شهری 
شده و یکی از وسایل نقلیه اصلی برای سفرهای ضروری 

و رفت وآمدهای روزانه محسوب می شود.
در تهران هم ارگان ها و سازمان های دولتی و خصوصی 
و گروه های مردمی در تلاش هستند تا زیرساخت های 
را برای ترویج دوچرخه سواری  شهری و فرهنگی لازم 
تقویت کنند. سند توسعه دوچرخه سواری شهر تهران 
یکی از اقدامات واحد توسعه سیستم های حمل ونقل 
پاک در سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری با مشورت 
و همکاری گروه های مردمی دوچرخه سواری تهران است 
که با هدف کلی فراهم آوردن محیط مناسب در شهر 
تهران برای توسعه دوچرخه سواری و ترویج استفاده از 
دوچرخه به عنوان وسیله نقلیه در انجام سفرهای روزانه 

شهروندان ایجاد شده  است.
زمینه،  این  در  تاثیرگذار  افزاری  نرم  اقدامات  از  یکی 
از  یکی  عنوان  به  »دوچرخه سوارم«  کمپین  راه اندازی 
فعالیت های هم راستا با این سند است. این کمپین با 
استفاده از آموزش های ساده، زمینه های فرهنگی لازم 
برای گسترش استفاده از دوچرخه در سفرهای شهری 
به  احترام  و  ایمن  دوچرخه سواری  می کند.  فراهم  را 
قوانین، کاهش مصرف سوخت، رعایت نکات بهداشتی 
در دوران شیوع کرونا و بهبود سلامت فردی با بالا بردن 
فعالیت بدنی از جمله موضوعات مورد تاکید در این 

کمپین هستند.
همچنین به اشتراک گذاشتن تجربیات دوچرخه سواران 
شهری با مخاطبان یکی از راه کارهای این کمپین برای 
آگاه سازی و تشویق شهروندان به استفاده از دوچرخه 
است. این کمپین با نشان دادن شیوه های رفت وآمد 
دوچرخه سواران و طرح رویکردها و راه حل هایشان برای 
عبور و مرور با دوچرخه، به مخاطبان کمک می کند تا 
تصویر روشن تری از امکانات دوچرخه سواری در تهران و 

چالش هایش داشته باشند.
معرفی  »دوچرخه سوارم«  کمپین  اهداف  از  یکی 
بیشتر و حمایت از اپلیکیشن »دوچرخه« است. این 
اپلیکیشن به عنوان بخشی از اقدامات نرم افزاری سند 
واحد  به سفارش  تهران،  دوچرخه سواری شهر  توسعه 
توسعه سیستم های حمل و نقل پاک طراحی شده تا 
در جهت توسعه و تسهیل دوچرخه سواری و افزایش 
سهم دوچرخه و ترغیب شهروندان به استفاده از آن در 

سفرهای درون شهری عمل کند.
به  اپلیکیشن  این  از  استفاده  با  دوچرخه سواران 
امکاناتی مانند مسیریابی و به اشتراک گذاری داده های 
مسیرهای  از  اطلاع  دارند.  دسترسی  دیگران  با  خود 
آن،  اعلام مشکلات  ویژه دوچرخه، پیمایش مسیر و 
اطلاعات فروشگاه ها و تعمیرگاه های تخصصی دوچرخه 
دیگر  از  اشتراکی  دوچرخه  ایستگاه های  همچنین  و 
امکانات در نظر گرفته شده برای این اپلیکیشن است. 
اپلیکیشن موبایلی »دوچرخه« هم زمان با روز جهانی 

دوچرخه رونمایی شد.
اقدامات  اطلاع رسانی  و  اجتماعی  فرایندهای  ایجاد 
به  دوچرخه  با  تردد  شوند  باعث  که  دوچرخه ای 
روزمره  زندگی  در  رایج  و  معمول  الگوی  یک  عنوان 
شهروندان انگاشته شود، از مهم ترین اهداف کمپین 
»دوچرخه سوارم« محسوب می شود. استفاده از گروه های 
جهت  افراد  دیگر  ترغیب  برای  دوچرخه سوار  پیشرو 
استفاده از دوچرخه در سفرهای شهری و نهادینه کردن 
با  شهروندان  زندگی  سبک  در  ایمن  دوچرخه سواری 
استفاده از آموزش های غیرمسقیم از دیگر اهداف این 

کمپین هستند.
مجموعه  از  بیشتر  اطلاع  برای  علاقه مندان 
وبسایت  به  می توانند  کمپین  این  فعالیت های 

www.docharkhesavaram.com مراجعه کنند.

گزارش

شهری

تا بهمن امسال؛

تعهد شهردار کرج به تکمیل پیاده راه »رجایی شهر« 

لزوم توجه به حقوق معلولان در صدور پروانه
 و پایان کار ساختمان ها

رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهری شورای 
اسلامی شهر کرج گفت: در جلسه امروز کمیسیون عمران 
شهردار متعهد به پیگیری و تکمیل پروژه پیاده راه رجایی شهر 

تا دهه فجر امسال شد. 
به گزارش »دنیای هوادار«، مهدی حاجی قاسمی گفت: پروژه 
عملیات اجرایی احداث پیاده راه آزادی )رجایی شهر( تاکنون 
۶۵ درصد رشد فیزیکی داشته که شهردار متعهد شد این پروژه 

را تا دهه مبارک فجر تکمیل و به بهره برداری برساند.
دبیر دوم شورای اسلامی شهر کرج گفت: این پروژه شامل 
تعریض پیاده روهای جانبی، احداث کلکتور هدایت آب های 
سطحی حد فاصل کلکتور بلوار ماهان تا بلوار موذن، بهسازی 
مسیر سواره رو یا سنگ فرش، اجرای مبلمان شهری و احداث 
حوضچه های رسوبگیر، پیاده رو سازی ضلع شرقی و غربی حد 
فاصل فلکه اول تا خیابان هشتم به متراژ ۱۰ هزار متر مربع است.

به گفته رئیس کمیسیون عمران و ترافیک شهری شورای 

اسلامی شهر کرج در فاز نخست پروژه پیاده راه خیابان آزادی، 
حد فاصل فلکه اول تا خیابان هشتم تعریض شده و عرض 
پیاده راه ها در دو سوی خیابان به پنج متر می رسد، لاین 
وسط نیز حدود ۹ متر خواهد بود که به دنبال اجرای این پروژه 

تمامی عوارض موجود در آن مسیر جمع آوری شده است.
رئیس کمیسیون عمران شورای شهر کرج در این کمیسیون 
به بررسی لایحه شهرداری در خصوص افزایش طرح و اجرای 
احداث پارک موزه دفاع مقدس در محل پارک جهان نما اشاره 
کرد و افزود: در بودجه سال جاری برای احداث پارک موزه دفاع 
مقدس اعتباری بالغ بر ۲۰ میلیارد ریال به صورت ۵۰ درصد 
نقد و ۵۰ درصد تهاتر پیش بینی شده است که با توجه به 
افزایش قیمت ها و بهای تمام شده پروژه ها، شهرداری لایحه 
ای در خصوص افزایش اعتبار به شورای شهر ارائه کرده که بر 
این اساس به اتفاق اعضاء کمیسیون مصوب شد ردیف این 
پروژه افزایش یابد و در متمم بودجه سال جاری قرار داده شود.

به  تذکری  طی  تهران  شهر  شورای  بودجه  کمیته  رئیس 
شهرداری تهران بر لزوم توجه به اجرای ماده 4 قانون حمایت 
از حقوق معلولان در صدور پروانه و پایان کار ساختمان ها 

تاکید کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجید فراهانی گفت: عدم تحقق 
دسترس پذیری شهر برای معلولان، سبب شده است تا این 
از حق زندگی در شهر به صورت کامل  از شهروندان  گروه 
برخوردار نشوند، در این شرایط هرچه میزان معلولیت جسمی 
و حرکتی عزیزان بیشتر باشد، مشکلاتشان برای رفت و آمد، 

کار و زندگی درسطح محله و شهر بیشتر است. 
او با بیان اینکه در چنین شرایطی فراهم کردن دسترسی، حمل 
و نقل آسان برای رتق و فتق امور تحصیلی، درمانی و نیازهای 
حیاتی این عزیزان کمترین خدمتی است که شهرداری از 
طریق دسترس پذیر کردن شهر و تسهیل استفاده از شبکه 
حمل و نقل عمومی باید ارائه کند.گفت:  بر اساس ماده 4 
قانون حمایت از حقوق معلولان، شهرداری ها مکلفند صدور 
پروانه احداث، بازسازی و پایان کار برای تمامی ساختمان ها 
و اماکن با کاربری عمومی از جمله مجتمع های مسکونی، 
و  ضوابط  رعایت  به  را  آموزشی  درمانی،  اداری،  تجاری، 

استانداردهای مصوب شورای عالی شهرسازی و معماری ایران 
و اصلاحات پس از آن در مورد دسترس پذیری افراد دارای 

معلولیت توسط مجری مشروط کنند.
رئیس کمیته بودجه شورای شهر تهران اضافه کرد: امری که 
اگر در صدور پروانه های ساختمانی و پایان کار مورد توجه 
شهرداری قرار گیرد و شهرداری به وظیفه قانونی خود در این 
زمینه عمل کند بدون شک زمینه ساز بهبود و ارتقاء سطح 
دسترس پذیری معلولان در تهران خواهد شد. و بر همین 
اساس اینجانب به عنوان نماینده مردم  تهران برای بار دوم 
در اجرای بند 3 ماده 80 قانون شوراهای اسلامی کشور، درباره 
»لزوم توجه به اجرای ماده 4 قانون حمایت از حقوق معلولان 
در صدور پروانه و پایان کار ساختمان ها« به شهرداری تهران 
تذکر می دهم، انتظار دارم شهرداری بیش از پیش به مسئله 
دسترس پذیری شهر و خدمت به معلولان توجه کند تا حق 

این عزیزان به شهر مطلوب تر و بهتر از گذشته ادا شود.
فراهانی در پایان تاکید کرد: تهران هنگامی که برای همشهریان 
معلول دسترس پذیر شده باشد، آنگاه می توان گفت که 
شهری برای همه است تا این مهم اتفاق نیفتد تهران شهری 

برای همه نخواهد بود.

الله  آیت  محراب  شهید  خاطره  و  یاد  هوادار«  »دنیای 
»سیدعبدالحسین دستغیب« - مجتهد شیعه - را گرامی می دارد

گزارش ورزشی

باخت خانگی گل ریحان بر گردن رسانه های البرزی!

در روزی که رسانه های البرزی عامل شکست گل ریحان بودند 
شاگردان محمد نصرتی با پارس جنوبی جم صدر جدول را از 

آن خود کردند.
به گزارش »دنیای هوادار«، گل زیبای کیانوش میرزایی برای 
پارس جنوبی جم پایانی بود برای گل ریحان البرز در هفته 
سوم رقابت های لیگ دسته اول باشگاه های کشور و این 
تیم نتوانست در ورزشگاه خانگی خود امتیازی را کسب کند 
و تنها کسب 2 امتیاز از سه هفته ابتدایی نشان از روند نزولی 

نماینده البرز را بدهد.
مدیرعامل باشگاه گل ریحان قبل از شروع مسابقات لیگ هر 
هفته یک مربی را به عنوان سرمربی معرفی کرد ولی در نهایت 

هدایت تیم را به مربی داد که عملکرد ضعیف او در 6 هفته 
انتهایی فصل گذشته باعث شد گل ریحان از جمع مدعیان 

صعود باز بماند.
منیعی که در ابتدای این فصل به عنوان معاون ورزشی کار 
خود را آغاز کرد سپس مدیریت فنی باشگاه را از آن خود کرد 
و در نهایت خود را به نیمکت گل ریحان رساند و سرمربی 
این تیم شد تا آخرین انتخاب مدیرعامل باشگاه در 40 روز 

گذشته باشد.
نماینده البرز در آخرین دیدار خود در ورزشگاه انقلاب مقابل 
پارس جنوبی جم شکست خود وسرمربی این تیم شکست 
را به گردن رسانه های البرزی انداخت تا توجیهی باشد برای 

ضعف عملکرد فنی تیم.
رضایی مدیرعامل باشگاه هم پس از پایان بازی اعلام کرد فقط 

با رسانه ملی مصاحبه خواهم کرد!
هفته سوم هم برای نماینده البرز به پایان رسید و تیم مدعی 
صعود که مدیر عامل و سرمربی تیم از آن نام برده بودند را 
ندیدم هر چند برای قضاوت زود است و آروزی قلبی همه 

فوتبالدوستان البرزی درخشش این تیم است.
گل ریحان در هفته چهارم باید در تالش به مصاف چوکا برود.

هومن ناظمی

 خبرنگار
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فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم کلاسیک مدرن در کنار درخت خاکستر By the Ash Tree اثری از 
پروژه موسیقی اسلو میدو Slow Meadow است. مت کید Matt Kidd از 
سال ۲۰۱۵ این پروژه را آغاز کرده است و در حال حاضر اسلو میدو را به یکی 
از خاص ترین پروژه های سبک خود بدل کرده است. در کنار درخت خاکستر 
اولین ای پی این پروژه است که با فاصله چند ماه نسبه آلبوم رویداد فرخنده 
از  تلفیقی  کلام  بدون  موسیق  آلبوم  این  شد.  منتشر   Happy Occident
صدای پیانو آکوستیک است که با موسیقی امبینت ترکیب شده است. 
او در این آلبوم با موسیقی مینیمال لطیف خود اثری آرامش بخش ارائه 
داده است که به خوبی با مخاطب ارتباط برقرار می کند و تجربه ای لطیف و 

آرامش بخش از شنیدن موسیقی را برای او به همراه می آورد.
اسلو میدو Slow Meadow پروژه موسیقی مت کید Matt Kidd آهنگساز 
آمریکایی است. این آهنگساز جوان که کار خود را از سال ۲۰۱۵ آغاز کرده 
است، با تکیه بر توانایی های خود در نواختن چند ساز، خالق موسیقی 
و  امبینت  مدرن،  کلاسیک  المان های  که  است  عمیقی  اتمسفریک 
موسیقی مجلسی را در خود دارد. او تمرکز ویژه ای بر ساخت موسیقی 
که تجربیات درونی برمی آید، دارد و اجرا و تکنیک برای او در مرحله دوم 

اهمیت قرار دارد.

By the Ash Tree
:: اسلو میدو ::

در حقیقت این گزینه تفاوت کوتاهی با دیگر فیلم های برتر لیست دارد و تفاوت 
در ژانر آن است. »کارخانه آمریکایی« یک فیلم مستند است که در بین تمام 
مستندهای امسال یک ویژگی به خصوص دارد و خصوصیت ویژه آن هم این 
است که این مستند حرف های بسیار مهمی برای گفتن دارد که شاید تا به امروز 
هیچ فیلم و یا مستندی سعی بر گفتن این حرف ها نداشته یا حداقل هیچکدام 

به درستی و جذابیت این مستند نتوانستند کار خود را انجام دهند.
این فیلم مستند توسط استیون بوگنار کارگردانی شده است که پیش از این 
نیز کارنامه درخشانی در زمینه تولید مستند داشته است و این بار و برای 
ساخت یک اثر به یادماندنی به سراغ کمپانی شیشه سازی فیونیااو رفته است. 
این کمپانی که در حقیقت اصلیت چینی دارد و صاحبان اصلی او چینی 

هستند، یکی از موفق ترین کمپانی های قرن۲۱ هستند.
از ویژگی های شاخص مستند نشان دادن برخورد کارفرمایان با کارکنان در 
قرن۲۱ است و به خوبی در این فیلم نشان داده می شود که یک کمپانی موفق 
با سودآوری پایدار و ثابت چگونه باید روش های مدیریتی نوین استفاده کند 
و چطور از انجام ریسک  نترسد. توصیه می کنیم حتماً این مستند جذاب را 
تماشا کنید؛ خصوصا اگر یک کارفرما هستید و دغدغه اداره کردن کمپانی 

خود را دارید!

کارخانه آمریکایی
::   استیون بوگنار   ::

زندگی با تمام وجود کتابی نوشته برنه براون نویسنده نام آشنای حوزه رشد فردی 
و موفقیت در زندگی است. زندگــی کــردن بــا تمــام وجــود، یعنــی عملــی 
کــردن ارزش هایــی کــه بــه آنهــا اعتقــاد داریـد. زندگی با تمام وجود یعنـی 
پـرورش شـهامت، همدلـی و ارتبـاط، به نحـوی کـه وقتـی صبـح از خـواب بیـدار 
می شـوید، فکـر کنیـد: امـروز چـه همـه ی کارهایـم را انجـام دهـم و چـه نیمـه 
کاره باقــی بماننــد، بــاز هــم خــوب و بــاارزش هســتم. یعنــی وقتــی شــب 
بــه رخت خــواب می رویـد، بـا خودتـان فکـر کنیـد: بلـه، مـن کامـل نیسـتم، 
آسـیب پذیر هسـتم و گاهـی هـم می ترسـم. ولـی ایـن باعـث تغییـر ایـن 
حقیقـت نمی شـود کـه هـم شـهامت دارم و هـم ارزش دوسـت داشـته شـدن 
و داشـتن حـس تعلـق را دارم. بروان در این کتاب به شما می گوید که زندگی 
کردن با تمام وجود یک امر موقتی نیست بلکه یک فرایند است. فرایندی که شما 
خودتان آن را می سازید و پیش می برید. او در این کتاب به شما اطلاعاتی می دهد 
که بتوانید با آنها دست به انتخاب های صحیح برای زندگی با تمام وجودتان بزنید. 
او زندگی با تمام وجود را به سفری تشبیه کرده که برای راهی شدن باید ابزارها 
و وسایل کافی و درست همراهتان باشد. تاکید بروان در این کتاب بر پذیرش 
کاستی ها است؛ این که کاستی های خود را بپذیریم تا بتوانیم به موفقیت های 

بیشتری برسیم.

زندگی با تمام وجود- برنه براو
::  ترجمه: مریم تقدیسی  ::

کتابفیلم موسیقی

جهان سینما

بازگشت ۴۰۰ فیلم دوران طلایی سینمای ایتالیا 
روی پرده

ایتالیایی  آرای آی ۲کمپانی  و  تیتانوس 
۴۰۰عنوان فیلم قدیمی این کشور و آثار 
دوران طلایی سینمای ایتالیا را بازیابی 

می کنند و به توزیع جهانی آنها می پردازند.

جوایز فیلم اروپایی مجازی برگزار می شود
مراسم  برگزار  جزئیات  اروپایی  فیلم  جوایز 

مجازی امسال را اعلام کرد. به دلیل شیوع 
از  مجموعه ای  شامل  مراسم  این  کرونا 
مراسم خواهد بود که به صورت آنلاین به 

طور مستقیم از ۸ تا ۱۲دسامبر )۱۸ تا ۲۲آذر( 
پخش می شود.

سه جایزه بین المللی برای »این سو، آن سو«
فیلم انیمیشن »این سو، آن سو« به کارگردانی 
لیدا فضلی که در مرکز گسترش سینمای 
مستند و تجربی تهیه شده است، موفق به 
دریافت سه جایزه از جشنواره های جهانی شد.

»گوسفندان ما را خواهند بلعید« در راه انگلیس
خواهند  را  ما  »گوسفندان  کوتاه  فیلم   

بلعید« به کارگردانی مشترک مصطفی 
اولین  به  رضایان  عاطفه  و  پور  رستم 
 Minute دوره جشنواره بین المللی فیلم

Shorts film competition انگلستان راه 
پیدا کرد.

از  کن  ای  مدیترانه  جشنواره  ویژه  تقدیر 
فیلم ایرانی

فیلم مستند علمی »موج یا ذره؟« تقدیر 
را  کن  مدیترانه ای  فیلم  جشنواره  ویژه 

دریافت کرد.

دبیر سی و نهمین جشنواره فیلم فجر گفت: جشنواره امسال 
بدون نمایش فیلم ها برگزار می شود و فقط داورها، فیلم ها را 

تماشا می کنند و سیمرغ ها اهداء می شود!
به گزارش »دنیای هوادار«، سیدمحمدمهدی طباطبایی نژاد- 
دبیر سی و نهمین جشنواره فیلم فجر گفت: با شیوع کرونا 
جشنواره ها در دنیا شیوه های مختلفی را برگزیدند. برخی 
جشنواره ها آنلاین برگزار شدند، جشنواره فیلم  کودک در 
ایران به شیوه آنلاین و فیزیکی برگزار شد. انتخاب شیوه 
برگزاری جشنواره فیلم فجر دشوار بود. ساده ترین تصمیم 
تعطیلی این رویداد بود اما نمی دانستیم که آیا این بهترین 
تصمیم است؟ طباطبایی نژاد اضافه کرد: جمع بندی های 
متعدد ما با اهالی سینما در شورای سیاستگذاری ما را به دو 
رویکرد رساند. در وهله اول برپایی جشنواره فقط برای داوران 
جشنواره است. یعنی جشنواره هیچ نمایشی نخواهد داشت 
و داوران در بخش های مختلف فیلم ها را خواهند دید. اگر 
در روزهای پیش رو وضعیت سلامت رو به بهبود برود، 
اولین گزینه این است که آثار کاندیدای هیئت داوران از 
جمع فیلم های رسیده در بخش های گوناگون برای مخاطبان 

اولویت اول )اهالی سینما و رسانه( و در اولویت دوم برای 
مخاطبان به شیوه ۵۰درصدی به نمایش درآید.

 برپایی جشنواره با حداکثر ۵۰ فیلم متقاضی

دبیر سی و نهمین جشنواره فیلم فجر گفت: جشنواره در 
روز  ۲۷سیمرغ  برگزیدگان  و  می شود  برگزار  مقرر  موعد 
۲۲بهمن اعلام خواهد شد. اگر شرایط کرونایی اجازه داد 
و به وضعیت ایمن رسیدیم، عموم مردم هم با رعایت 
پروتکل های بهداشتی می توانند فیلم ها را ببینند.  این 
مسئول سینمایی گفت: پیش بینی ما برای بخش سودای 
سیمرغ، حداکثر ۵۰فیلم متقاضی است که آمار دقیق آن بعد 
از تقاضای آثار اعلام می شود. امسال در هیچ بخشی هیئت 
انتخاب نداریم نه در بخش مستند، نه در بخش کوتاه، نه 
سودای سیمرغ نه بخش تبلیغات. البته به علاقه مندان و 
مخاطبان قول می دهم سه ـ چهار فیلم ماندگار در این دوره 
خواهیم داشت و اینگونه نیست که فیلم خوب نداشته 
باشیم. درباره فیلم آقای فرهادی )قهرمان( هم بعید می دانم 

فیلم ایشان به جشنواره برسد. 
وی ادامه داد: در این دوره از جشنواره، هیئت داوران تمام 
آثار واجد شرایط حضور در جشنواره اعم از فیلم های حرفه ای 
و فیلم های اول کارگردان ها را در همه بخش ها مورد داوری 
قرار می دهد. این شانس امسال برای همه فیلم ها وجود 
این  در  داشت،  وجود  انتخاب  هیئت  اگر  شاید  که  دارد 
قضاوت لحاظ نمی شدند. ۱۲بهمن  ماه کاندیداهای جشنواره 
نزد خودمان مشخص خواهد بود. بعید می دانم مجموع 
کاندیداها بیش از ۱۰ ـ ۱۲ فیلم باشد. این کار دشواری نیست 

و فیلم ها به جشنواره خواهند رسید.
وی همچنین اظهار کرد: در این دوره هیئت داوران این بخش 

از میان فیلم های مستند بلند )بالای ۷۰دقیقه( حاضر در 
چهاردهمین جشنواره فیلم مستند سینماحقیقت، یک فیلم 
را به عنوان اثر برگزیده معرفی خواهند کرد و همچنین هیئت 
داوران بخش فیلم های کوتاه از میان فیلم های کوتاه حائز 
شرایط )۳ تا ۱۵دقیقه( حاضر در سی و هفتمین جشنواره 
فیلم کوتاه تهران، یک فیلم را به عنوان اثر برگزیده معرفی 
خواهند کرد. طباطبایی نژاد در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه 
شیوه پیش بینی شده برای برگزاری جشنواره فیلم فجر، آیا 
تحقیر و تقلیل آن در حد یک جشنواره دانشجویی نیست؟ 
و چه اصراری دارید که جشنواره تا این حد کوچک شود، آیا 
بهتر نیست به شرایط مناسبتر در سال آینده موکول شود؟« 
گفت: از گفت وگو با سینماگران به این نتیجه رسیدیم که 
فیلمسازی که از سال گذشته درگیر تولید اثرش بوده و درباره 
اثرش سکوت مطلق پیش می آید، این از نظر امید و روحیه 
برای اهالی سینما و فیلمسازان مناسب نیست. فیلمسازها 
تصور می کردند اگر جشنواره  برگزار نشود و درباره اثرشان هیچ 
گفت وگویی نمی شود،  زحمتشان نادیده گرفته شده است. 
اینطور نبینیم که اگر جشنواره بدون حضور اهالی رسانه و 
مردم برگزار شود، کوچک شده است. یک پروژکتور بوده و ما 
امروز سعی داریم امروز این چراغ را روشن نگه داریم. این 
یک مدل است و باید با زیست کرونایی کنار بیاییم. دبیر 
جشنواره درباره امکان برپایی جشنواره فیلم فجر به صورت 
آنلاین هم آن را غیرممکن دانست و افزود: در این زمینه 
هم فکر شده بود اما این تضمین وجود ندارد فیلمی که در 
سامانه ها به نمایش دربیاید، به سرقت نرود. این یک ریسک 
نامعقول برای فیلم های سینمایی بلند در ایران است. اگر 
شرایط جامعه فراهم شد و به شیوه دوم رسیدیم، اهالی 
رسانه از ۱۲بهمن در برج میلاد آثار جشنواره را خواهند دید.

هنر هفتم

انتخاب بهترین ها بدون نمایش فیلم ها؟

جشنواره فیلم فجر کوچک شد

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »پرویز کلانتری«

 - نقاش نوگرای ایرانی - را گرامی می دارد



6
روزنامه

دوشنبه 17 آذر 99 -  شماره  634

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »کارل یاسپرس« 
- روانشناس و فیلسوف اگزیستانسیالیست - را گرامی می دارد

ورزشی

بهرام اقوان- نویسنده

علوم ورزش
علم ورزش، علمی است که در آن به مسائل علمی و تخصصی 
ورزش پرداخته می شود و هدف از این علم آن است که علاقه 
مندان به ورزش از این طریق، پی به کلیه مسائل مربوط به 
علوم ورزش برده و آن را به کار بندند تا کمتر دچار آسیب شده 
و همچنین از طریق علم ورزش مهارت خود را در هر رشته 

ورزشی افزایش دهند.
آدمی در مراحل تمدن به درجات عالی رسیده و اندیشه و فکر او 
بسیار تابناک شده و حاصل کار و اندیشه و هوشمندی انسان 
یعنی علوم و معارف بشری نیز روز به روز وسعت یافته است. 
هر یک از دانش ها و فروغ معرفت های انسانی در قرن بیستم 
به صورت دریای پهناور در آمده است به طوری که در هر یک از 
رشته های علوم باید سال ها وقت صرف کرد تا در آن تخصص 
یابد و به مقام شامخی برسد، نه تنها ناگزیر است از برگزاری 
مسابقه آن علم یا فن در جهان آگاه گردد و از بزرگان آن رشته 
تاسی جوید و پیش برود، بلکه همین فرد باید علاقه مند به 
این رشته هم باشد و همین موارد لزوم داشتن اطلاعات کافی 
و یا معلومات عمومی را ایجاب می کند. امروزه هیچکس 
حتی کسانی که فقط ورزش را به خاطر ورزش نه به خاطر 
اهداف قهرمانی در رقابت های رسمی انجام می دهند، نمی 
توانند منکر ارزش روش های علمی در بالا بردن سطح تکنیک، 
تاکتیک و به طور کلی کیفیت تیم ها در هر نوع ورزشی باشند. 
در ورزش اجرای صحیح مهارت ها وابسته به رعایت اصول و 
قوانینی علمی متکی بر اصول مکانیکی و بیومکانیکی است. 

وقتی رقابت ها در سطح حتی صدم ثانیه ها کشیده می 
شود صرف نظر از تلاش شخصی ورزشکار در پیروزی، به طور 
دقیق ارزش تمرینات و نحوه استفاده حداکثر از قدرت و توان 
ورزشکار در تمرینات توسط یک مربی آگاه و با استفاده از 
روش های علمی و سایر خصوصیاتی که یک مربی موفق 
باید داشته باشد از جمله اصول علمی تربیت بدنی، برنامه 
ریزی صحیح تمرینات به نحوی که ورزشکار در روز مسابقه در 
حداکثر کیفیت بدنی و توان مسابقه باشد به طور کامل روشن 

و غیرقابل انکار است.
اگر ما ادوار گذشته را مورد مطالعه قرا دهیم در می یابیم که در 
مسیر عمومی تاریخ زندگانی انسان، فرهنگ ها و تمدن های 
بسیاری به وجود آمده است و پیدایش اجتماعات و حرکت 
آنان اگر چه به ظاهر مستقل بوده ولی در حقیقت در یکدیگر 
تاثیرات متقابل داشته و تاریخ عمومی بشر را از جنبه های 

حرکت درونی و بیرونی به وجود آورده است.

نقش اساسی علوم ورزشی
اگرچه علوم ورزشی و نقش اساسی آن در بین تمامی 
ملل هنوز به مراحل کمال نرسیده ولی بدین نتیجه نهایی 
رسیده است که اولا: اجتماع انسانی چون تشکل الکترونی 
و پروتونی و تجمع منظومه های شمسی پیوسته متحرک 
و متکامل بوده و از مراحل مختلفی گذشته است و در 
ثانی: تحول و حرکت افراد اجتماع نه فقط از جنبه های 
تطابق  برای  بلکه  بوده  مطالعه  مورد  درونی  و  معنوی 
حرکات روحی و جسمی انگیزه های علمی را مورد توجه 

قرار داده و دوام حیات و زندگی خویشتن را در این یافته 
است که جسم و روح خود را مبتنی بر تحول زمان و 
نظام خلقت هماهنگ ساخته تا با توازن این دو پدیده ی 
محسوس و معقول سزاوار عدل آفرینش و محق به ادامه 

زندگی سالم و متعالی باشد.
ورزش محتوی زندگی نیست بلکه نوایی است که زندگی را 
همراهی می نماید . حفظ سلامت ملل و ایجاد تحول در 
جوامع مختلف ، همان قدر برای سرنوشت و زندگی بشری 

هم بوده است که اکتشافات و اختراعات صنعتی بوده اند.
همه این تلاش ها، تحقیق ها، تفسیر ها و تجربیات و آزمایش 
های علمی در این مدت بیش از دو قرن باعث شدند تربیت 
بدنی به صورت علم جداگانه ای درآمده و انجام ورزش برای 
مردم جوامع صنعتی جنبه ی حیاتی پیدا کند برای این که 
احتیاج جوامع کنونی، به نیروی انسانی سالم بیش از هر زمان 
دیگر قابل لمس است، در جوامعی که نارسایی های کمی و 
کیفی ورزش وجود دارد عقب افتادگی آن جامعه نیز چشم 
گیر است و از این روست که ورزش امروز در جوامع مترقی 
دنیا علاوه بر اثرات بهداشتی و نقش مهم آن در سلامت یک 
ملت به عنوان یک پدیده اجتماعی و عامل مهم اقتصادی 
مورد مطالعه و پژوهش علمی قرار می گیرد به این دلیل که 
ترقی دانش و فنون و پیشرفت تمدن مسائل تازه ای به وجود 
آورده است که در گذشته یا مورد نظر نبوده و یا آن که چندان 

توجهی به آن نمی شد.
بررسی های عملی ورزش و تربیت بدنی در جوامع صنعتی 
پرورش،  و  آموزش  پزشکی،  های  پژوهش  از  جدا  امروز 
روانشناسی، بهداشت، جامعه شناسی، اقتصاد و تاریخ نبوده 

بلکه با همه ی علوم فوق رابطه مستقیم دارد .
تربیت بدن فرصت را به کودک، نوجوان و جوان می دهد که 
استعداد های خود را بیازماید و به پرورش خود با راهنمایی 

مربی آگاه همت ورزد. نوجوان و جوان امروزی فقط در محیط 
ورزش حاضر است نظم را بپذیرد، چرا که در آن محیط همه 
مانند او به دستورها و مقررات مربوط احترام می گذارند و 
مسئله تبعیض مطرح نیست همسالان و همراهان دیگرش 

هم مجبورند به دستورهای مربی عمل کنند .
علوم تغذیه در ورزش شاید فقط یک ورزشکار حرفه ای از 
ارزش تغذیه در انجام ورزش ها آگاه باشد و به خوبی نقش 
تغییراتی را که رژیم غذایی در بهبود انجام تمرینات دارد را 

درک کند.
شواهد بسیاری نشان دهنده رابطه بین مصرف غذا و انجام 
ورزش ها هستند. همچنین یک رژیم غذایی بد، به طور 
یقین اثر منفی بر انجام حرکات ورزشی، حتی اگر به صورت 
غیرحرفه ای باشند، دارد. یک رژیم غذایی که شامل مقدار 
کافی از کالری، ویتامین ها، مواد معدنی و پروتئین باشد، 
انرژی لازم برای انجام یک مسابقه و یا یک ورزژش تفریحی 

را تامین می کند.
ارتباط تغذیه با ورزش از پیش از عصر طلائى یونان شناخته 
شده بوده است. توجه به فعالیت هاى جسمانی، غذاى مناسب 
و در کل سلامت عمومى بدن ذهن دانشمندان سامورائی، 
هندی، مصری، ایرانى و دیگر تمدن هاى قدیمى را به خود 
مشغول نموده بود. بیابانگردان اولیه از غذاهائى چون ماهی، 
گوشت حیوانات وحشی، دانه ها، حبوبات، غلات و میوه هاى 
مى توان  واقع  در  مى کردند.  استفاده  دسترس  در  وحشى 
عده اى از آماده ترین افراد این گروه از لحاظ جسمانى را اولین 
ورزشکاران تاریخ نامید، چرا که اغلب مسافت هاى طولانى را 
در زمین دشمن یا اقلیم هاى ناآشنا براى به دست آوردن غذا 
طى مى کردند. بعدها، وقتى شکارچیان به طور ثابت در یک 
محل مستقر شدند، براى تقویت دست ها به انجام ورزش هم 

مبادرت ورزیدند.

اندیشه  با  که  دولت  الکترونیک  خدمات  پیشخوان  دفاتر 
گسترش خدمات دولت الکترونیک در شهرستان ها توسط 
بخش خصوصی با نظارت دولت شکل گرفت. بر این اساس 
خدمات  شدند  موظف  دولتی  اجرایی  دستگاه های  کلیه 
الکترونیکی خود را از راه این دفاتر ارائه دهند. یکی از دلایل 
تشکیل این دفاتر جلوگیری از موازی کاری دستگاه های دولتی 

و حرکت به سوی دولت الکترونیک بیان شده  است.
و  کشور  وزارت  برعهده  پیشخوان  دفاتر  امور  متولی  قبلا 
محوری  جایگاه  به  توجه  با  که  بوده  آن  های  زیرمجموعه 
استانداری ها، امکان ملزم کردن دستگاه های اجرایی به برون 
سپاری خدمات وجود داشت و مسئولان دفاتر نیز بهتر می 
توانستند مشکلات و نیازهای خود را به مسئولان منتقل و 
به نتیجه برسانند، اما واگذاری این مساله از وزارت کشور به 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات موجب تضعیف این رویه 

شده است.
مساله مهم دیگری که می توان به آن اشاره کرد عدم ضابطه 
مندی در واگذاری امتیاز دفاتر در گذشته بوده که از یک طرف 
تعداد دفاتر بیشتر از استانداردها و جمعیت شهرستان ها بوده 
و از سوی دیگر در برخی موارد به تخصص و توانمندی ها 

توجهی نشده است.
نرخ یا کارمزد پایین خدمات و عدم تناسب آن با تورم سالیانه، 
به موقع پرداخت نشدن کارمزدها از سوی ادارات متولی، ارائه 
نشدن خدمات به شکل یکسان در همه دفاتر، واگذار نشدن 

بسیاری از خدمات قابل ارایه و موازی کاری سازمان ها و ادارات 
با راه اندازی دفاتر همسو از سوی سازمان ها هم از معضلات 

متصدیان دفاتر خدمات ارتباطی یا پیشخوان دولت است.
امروزه قریب به اتفاق دفاتر پیشخوان خدمات دولت در کشور با 
مشکلات متعددی روبه رو هستند، که استان البرز و مشخصا 

شهر کرج نیز از این امر مستثنی نیست.
»اصغر گروسی« - رئیس هیات مدیره دفاتر پیشخوان دولت 
استان البرز - با اشاره به این مطلب که  در حال حاضر بسیاری 
از خدمات در دفاتر پیشخوان در مقایسه با دستگاه ارائه  دهنده 
اصلی با قیمت پایین  تر ارائه می  شود، گفت: نرخ نامه دفاتر 
پیشخوان از سال 95 هیچگونه افزایش قیمتی نداشته ولی 

تورم و هزینه های دفاتر چندین برابر شده است.
وی با اشاره به این مطلب که مدیران دفاتر در بحث امرارمعاش، 
بیمه و حقوق پرسنل و مابقی هزینه ها دچار مشکلات عدیده 
ای شده اند، اضافه کرد: دفاتر پیشخوان دولت باید افزایش نرخ 
به موقع داشته باشند؛ با گذشت 9 ماه از سال هنوز نرخ نامه 

سال 99 ابلاغ نشده است.
گروسی افزود: دفاتر قدیمی حدود 150 میلیون و دفاتری که به 
تازگی تاسیس شده اند بیش از 350 میلیون هزینه کرده اند؛ 
متاسفانه از جانب هیچ مسئولی حمایت نمی شویم و برخلاف 

میل باطنی ناچار به تجمع برای گرفتن مطالباتمان هستیم.
رئیس هیات مدیره دفاتر پیشخوان البرز با اشاره  به بند »پ« 
ماده 67 قانون برنامه ششم توسعه اشاره کرد و گفت: طبق 
این بند دستگاه های اجرایی موظفند تمامی خدمات خود را 
به صورت الکترونیکی به دفاتر پیشخوان برون سپاری کنند که 

متاسفانه این امر به صورت کامل اجرایی نشده است.
وی ادامه داد: طی 2 سال اخیر هیچ کارگروهی برای حل این 
معضل با هیج دستگاه اجرایی و بخش عمومی غیر دولتی 
نداشته ایم و اگر هم اتفاقی برای این صنف افتاده است به 

همت تشکل صنفی و دفاتر پیشخوان استان بوده است.
گروسی با اشاره به اینکه هنوز فرهنگسازی استفاده از دولت 

الکترونیک در کشور انجام نشده است، بیان کرد: ما مخالف دولت 
الکترونیک نیستیم، دولت الکترونیک در تمام کشورها درحال 
انجام است ولی روی آن مطالعات زیادی انجام شده است که 
در کشور ما اینگونه نیست. مصداق عدم شناخت وزیر ارتباطات 
ازحوزه کاری دفاتر پیشخوان دولت را با ذکر مثالی عرض می کنم: 
یک بازیگر تبعه افغانستان که مقیم ایران می باشد جهت خرید 

یک سیمکارت به دفتر پیشخوان مراجعه می کند.
به دلیل نداشتن دسترسی دفاتر جهت ثبت سیمکارت، دفتر 
اعلام می دارد برای اتباع نمی توان سیمکارت سند زد. نامبرده 
در اینستاگرام پستی می گذارد و اعلام می کند چرا یک تبعه 
نمی تواند سیمکارتی را در این کشور به نام خود داشته باشد و 
وزیر همیشه حاضر در دنیای مجازی در جواب ایشان می نویسد 
که دفاتر پیشخوان به دلیل سود بالاتر و دلالی تخلف کرده و به 
نامبرده سیمکارت نفروخته است و حتما با دفتر پیشخوان به 
شدت برخورد می شود. در حالی که کاش قبل از جواب هیجانی 
خود از مدیران زیر دست خود علت بخشنامه عدم ثبت نام 

سیمکارت و تایید نشدن احراز هویت آن ها را می پرسید.
وی با بیان این مطلب که آیا وزیر جوان ارتباطات، بابت بیش 
از 8 هزار دفاتر پیشخوان سطح کشور برنامه ای دارد؟ ادامه داد: 
یکی از همکاران بنده در خصوص صدور بی رویه پروانه از وزیر 
جوان ارتباطات سوال پرسیدند و در کمال ناباوری ایشان پاسخ 
دادند که ما به قدری پروانه صادر می کنیم تا هرکس که صرفه 
اقتصادی نداشت تعطیل کند؛ باید این شغل را رقابتی کنیم، 
این پاسخ از یک وزیر برای ما بسیار تعجب برانگیز بود؛ این 
سیاست، سیاست غلطی است چرا که مردم دسترنج یک عمر 

خود را سرمایه گذاری می کنند.
گروسی با اشاره به اینکه دفاتر پیشخوان دولت  جز مشاغل 
خدماتی هستند، خدمات یکسانی دارند و نمی توانند رقابتی 
کار کنند، اظهار کرد: وقتی تعرفه خدمات و نوع خدمات یکسان 

است نمی شود رقابتی کار کرد.
رئیس هیات مدیره دفاتر پیشخوان استان البرز با بیان اینکه 

افراد قبل از وارد شدن به هر شغل و حرفه ای تحقیقات لازم 
را انجام دهند و بدون تحقیق وارد هیچ حرفه ای نشوند، ادامه 
داد: سازمان تنظیم مقررات بابت صدور پروانه برای تاسیس 
دفاتر پیشخوان دولت در شهرهای بزرگ 50 میلیون، شهرهای 
کوچیک 30  میلیون و شهرهای کوچک تر تا 15 میلیون تومان 
وجه دریافت می کند و تعهدی از دارنده پروانه می گیرد که 

هیچ خدماتی را مطالبه نکند.
گروسی واگذاری پروانه با قیمت گزاف، عدم اطلاع رسانی به 
افراد برای شروع کار و عدم برگزاری آزمون برای اخذ  پروانه را 
از دیگر مشکلات این صنف خواند و گفت: طی 6 ماه گذشته 
بیش از 400 نفر برای گرفتن پروانه کسب اقدام کرده اند که 
بیش از 70 نفر آن ها پروانه اخذ کرده اند؛ نحوه دادن پروانه 

جانمائی و نیاز سنجی کارشناسی صورت نمی گیرد.
رئیس هیات مدیره دفاتر پیشخوان استان البرز با بیان اینکه 
در آیین نامه جدید  10  درصد ارزش پروانه باید برای تمدید 
پرداخت شود، تصریح کرد: در قبال این هزینه ها هیچگونه 

حمایت و خدماتی صورت نمی گیرد.
گروسی در پایان از حقوقی شدن دفاتر پیشخوان دولت انتقاد 
کرد و گفت: در آیین نامه جدید قید شده است که دفاتر، حتما 
باید به صورت حقوقی به فعالیت خود ادامه دهند، بدین صورت 
که باید سرمایه خود را با کس ی که کارشناس در این حوزه 
است شریک شویم و شرکت ثبت کنیم، ولی آن شراکت تمام 
ماجرا نیست با ثبت کردن شرکت معافیت مالیاتی هر شخص 
از بین می رود و ملزم به ثبت ارزش افزوده و مالیات فصلی 

و... می شویم.

دیالوگ

دریچه

»رئیس هیات مدیره دفاتر پیشخوان استان البرز« در گفت وگو با »دنیای هوادار«:

دفاتر پیشخوان دولت رو به نابودی هستند
برای گرفتن مطالباتمان ناچار به تجمع هستیم

سید محمدرضا  حسینی

  خبرنگار

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

نقش اساسی علوم ورزش )1(
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حبیب زرین نام«ورزشی
 - پیشکسوت فوتبال - را گرامی می دارد

شماره ۱۰ والیبال ایران یک سال دور از میدان
ستاره تیم ملی والیبال ایران بیش از یک سال است که درهیچ مسابقه ملی و 

باشگاهی به میدان نرفته است .امیرغفور یکی از چهارمهره کلیدی تیم 
ملی والیبال ایران است و آمادگی او، در کیفیت نمایش این تیم 

در المپیک توکیو تأثیر ویژه ای می گذارد. اما نکته نگران کننده برای 
والیبال ایران، دوری بازیکن شماره۱۰ تیم ملی از میادین است.

پیروزی شورا و آویژه در دیدارهای معوقه لیگ بسکتبال
عصرشنبه، دو بازی عقب افتاده از گروه الف رقابت های لیگ برتر بسکتبال مردان 

برگزارشد که درپایان، تیم های شورا و شهرداری قزوین و آویژه صنعت 
مشهد موفق شدند مقابل حریفان خود به برتری برسند.دربازی نخست 

شاگردان محمدرضااسلامی در تیم شورا موفق شدند با یک عملکرد 
درخشان، حریف خود رعد پدافند هوایی مشهد را ۸۸ - ۷۱شکست دهند.

یاران قائمی نیم فصل لیگ والیبال قطر را با پیروزی تمام کردند
درهفته نهم لیگ ستارگان قطر، تیم الریان شنبه شب در خانه خود 

میزبان الخور بود و این تیم را با نتیجه سه بر یک شکست داد. 
الریان در ست های دوم، سوم و چهارم با نتایج ۲۵ بر۲۳، ۲۵ 

بر۱۲ و ۲۵ بر۱۹ مقابل الخور پیروزشد و ست نخست را با نتیجه 
۲۵ بر۱۹ واگذار کرد.

حذف مرحله سوم دور مقدماتی از لیگ برتر والیبال زنان 
مسابقات هفته نخست متمرکز گروه ب نیز روزهای ششم، هشتم و دهم آذرماه 

دراصفهان برپا شد. قراربود مرحله مقدماتی این مسابقات به صورت متمرکز در 
سه هفته برگزار شود اما بنا بر درخواست مکرر تیم ها مبنی بر برگزارنکردن 

هفته سوم دورمقدماتی، کمیته برگزاری رویدادها تصمیم بر حذف هفته 
سوم این مسابقات درشهرهای بابل و شیراز گرفته است.

حضور مقامات ارشد ورزش قطر در تهران
هیئت ۱۲نفره ورزشی قطر با استقبال دبیرکل کمیته ملی المپیک به 

منظور رایزنی برای میزبانی بازی های آسیایی۲۰۳۰ وارد تهران شدند.
این نشست به درخواست مسئولان ورزش قطر و در راستای 

درخواست رسمی آن ها برای میزبانی بازی های آسیایی۲۰۳۰ 
برگزارمی شود.عربستان دیگر نامزد برگزاری این دوره بازی ها است.

فدراسیون هاکی به دنبال ساخت آکادمی بین المللی
رئیس فدراسیون هاکی گفت: به دنبال احداث نخستین آکادمی بین الملی 

هاکی در ایران هستیم و به زودی از این اقدامات به صورت رسمی رونمایی 
خواهدشد.بهرام قدیمی گفت: درروزهایی که به خاطر کرونا فعالیت های 

ورزشی با محدودیت هایی روبرو شده است درحال برنامه ریزی هستیم 
تا بتوانیم برنامه هایمان را به بهترین شکل ممکن انجام دهیم.

علی حسینی: حضورم در تیم وزنه برداری جوانان گمانه زنی رسانه ها است
دارنده مدال نقره وزنه برداری بازی های آسیایی۲۰۱۸ جاکارتا گفت: هیچ 

صحبتی با من در زمینه مربیگری تیم جوانان نشده و انتشار برخی 
بین المللی  است.فدراسیون  رسانه ها  گمانه زنی  نظرم  به  اخبار 

وزنه برداری چندی پیش اعلام کرد مسابقات وزنه برداری قهرمانی 
جوانان جهان به صورت حضوری درعربستان سعودی برگزار می شود.

آغاز اردوی پنجم تیم ملی بوکس با ۱۳ بوکسور
مرحله پنجم از اردوهای آماده سازی تیم ملی بوکس ایران با حضور ۱۳بوکسور 

آغاز به کار می کند.علیرضا استکی درخصوص اینکه قراربود در هر وزن تنها 
یک نفر در اردو باشد، گفت: اکنون نیز در هشت وزن موجود، هشت 

بوکسور حضور دارند. پنج نفر دیگر در واقع حریف تمرینی هستند تا 
بتوانیم تمرینات را به بهترین شکل پیگیری کنیم.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال 

تیم شجاع خلیل زاده به دنبال توافق ۲.۵ساله 
با کی روش

روزنامه الوطن قطر نوشت که الریان به دنبال 
جذب کارلوس کی روش است. هدایت الریان 
قطر را خاویر آگیره برعهده داشت که به خاطر 

مشکلات خانوادگی استعفا کرد.

آزمون در مسیر تکرار آقای گلی در روسیه
مهاجم ایرانی بار دیگر در صدر جدول گلزنان لیگ 

روسیه قرار گرفته است. آزمون در حال حاضر با 
۹ گل زده در صدر جدول گلزنان لیگ فوتبال 
روسیه قرار دارد و می تواند رکورد فصل قبل 
خود را تکرار کند. او همچنین در صورت آقای 

گلی در لیگ روسیه می تواند صاحب یک رکورد 
نیز در فوتبال ایران شود و تنها فوتبالیستی شود که 

دو بار در اروپا توانسته آقای گل شود.

بنفیکا با »طیبی« به صدر لیگ فوتسال پرتغال رسید
تیم فوتسال بنفیکا که »حسین طیبی« را در 
اختیار دارد موفق شد عصر روزشنبه در هفته 
سیزدهم لیگ فوتسال پرتغال، تیم لومبوس را 
با چهار گل شکست دهد و دوازدهمین پیروزی 

خود را در لیگ پرتغال به دست آورد.

کومان: به قهرمانی در لالیگا امید نداریم
اگر  گفت:  بارسلونا،  فوتبال  تیم  سرمربی 
پیروز  خانه  از  خارج  بازی های  در  نتوانیم 
در  قهرمانی  به  امیدی  نمی توانیم  شویم، 

لالیگا داشته باشیم.

پس از گذشت یک ماه از آغاز رقابت های لیگ برتر فوتبال 
کشور، خیل عظیمی از انتقادات، نسبت به کیفیت و سطح 
فنی یک ماه اول لیگ برترمان روانه تیم های حاضر در این 

رقابت ها شد.
خیلی ها »کم گل بودن« بازی ها بیشتر به چشمشان 
آمد و خیلی ها هم هیچکدام از تیم های لیگ بیستم 
را یک مدعی جدی و تراز اول ندیدند و لیگ شماره بیست 
را اصطلاحا »بدون مدعی« خواندند، اما از دیدگاه نگارنده، 
موضوعی که تا حالا بزرگترین معضل لیگ بیستم بوده و 
احتمالا تا پایان این رقابت ها و شاید قرار است در لیگ 
های بعد هم با آن رو به رو شویم، »تغییر دیدگاه« در فوتبال 

ما است.
رود،  می  نتیجه گرایی  سمت  رفته  رفته  ایران  فوتبال 
متاسفانه، ارائه بازی زیبا جای خود را به نتایج »بخور نمیر« 
داده است، توفیقی هم ندارد، از تیم های پرمهره لیگ برتر، 
چون استقلال، پرسپولیس، سپاهان و تراکتور و یا تیم های 
کم خرج تر و ارزان لیگ برتر، پرمهره تر ها و پرطرفدارتر ها، 
فشار هواداران را علت بازی های محتاطانه می دانند و تیم 
های کوچکتر هم فشار و سختی مسابقات را دلیل فوتبال 
سراسر تدافعی شان می نامند که هر دو به معنای واقعی 

کلمه، بهانه جویی است.

سال هاست در فوتبال جهان، از سبک پپ گواردیولا می 
گویند، بارسلونا، بایرن مونیخ و منچسترسیتی، همه و 
همه تحت تاثیر از تاکتیک پپ، بازی می کردند، یا یورگن 
کلوپ و مورینیو که سبک بازی تیم هایشان تغییر نمی 
کند حالا می خواهد دورتموند و لیورپول باشد یا تاتنهام و 
چلسی و اینتر، اما موضوعی که در فوتبال به بیشترین حد 
ممکن به چشم می خورد، می تواند »عدم وجود فلسفه 
فنی« در تیم های لیگ برتر ما باشد، فوتبال ایران در داشتن 
مربیان صاحب سبک فقیر شده، و اغلب تیم های حاضر 
در فوتبالمان، توجیه به ارائه بازی های تدافعی و با دفاع 
اتوبوسی شده اند، مربیان ایرانی، ترجیح می دهند یک 
نتیجه صفر صفر کسالت بار را تجربه کنند، اما تن به بازی 
زیبا حالا با نتایج مختلف ندهند و این موارد حضور امثال 
استراماچونی و برانکو را اینچنین در فوتبال ما حس می 
کند و یا نمونه داخلی مربیان صاحب سبک، می تواند امیر 

قلعه نویی هم باشد.
این »سبک بی سبکی« یا »تاکتیک بی تاکتیکی«، می 

تواند از سیاست کاری جدید مدیران تیم های فوتبال ما 
هم باشد، نیمکت های لیگ برتری لغزان تر از گذشته شده 
است، سال های سال کشور های عربی را با مدیران کم 
طاقت و بی صبرشان مورد تمسخر قرار می دادیم، اما حالا 
از خود آن ها الگو برداری غلط می کنیم، فصل گذشته به 
جز سه یا چهار تیم لیگ برتری بقیه تیم ها دو یا چند مربی 
را به نیمکت هایشان رساندند، که آمار بسیار منفی برای 
فوتبال ما خواهد بود، همین عدم ثبات باعث شده، مربیان 
ایرانی رو به بازی تدافعی و صرفا به دنبال نتیجه گرفتن در 

فوتبال ایران باشند.
این نوع از بازی، می تواند برای فوتبال ما عواقب بدی داشته 
باشد، همین حالا پس از گذشت تنها چهار هفته از لیگ 
برترمان، شوق و ذوقی که با اصلیت فوتبال عجین شده، 
برای دیدن ادامه رقابت ها از مخاطبین فوتبال ایران گرفته 
شده است و قطعا در ادامه راه می تواند هم به تیم ملی مان 
آسیب برساند و هم لیگ را فرسایشی کند و از پویایی 

بیاندازد، لیگ بیستمی که نمره اش فعلا بیست نیست...

حرف آخر

به بهانه صدور ویزا و پرواز معروف به چین؛بیستی که بیست نیست؛

تاکتیک بی تاکتیکی با چاشنی نتایج بخور و نمیر

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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